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Verslag vergadering d.d. 27 november 2013  Algemeen Bestuur GGD Hollands 
Noorden  
 

Aanwezig:  de leden: dhr. P. de Baat (Alkmaar), dhr. J. Mesu (Bergen), dhr. B. Meijer (Castricum), dhr. D. te 

Grotenhuis (Drechterland), dhr. M. Olierook (Enkhuizen), mw. W. Turnhout-van den Bosch 

(Den Helder), dhr. J. Klukhuhn (Graft-De Rijp), dhr. C. Kwint (Heerhugowaard), dhr. A. 

Dellemijn (Heiloo), dhr. J. van Dijk (Hollands Kroon), dhr. M. Pijl (Hoorn), dhr. W. Bijman 

(Koggenland), mw. I. Schrijver (Langedijk), dhr. D. Kuipers (Medemblik),  mw. E. Deutekom-

Muntjewerff (Opmeer), dhr. B. Blonk (Schagen), mw. A.A.C. Groot (Stede Broec, mw. H. 

Huisman (Texel) 

 namens de GGD Hollands Noorden: de heer N. Plug (directeur), mw. G. Geerdink (adjunct-

directeur), de heer H. Smit (adjunct-directeur) en mw. Y.C. Koopen   

Verhinderd:  dhr. J. Stroomer (Schermer) 

Voorzitter: dhr. M. Pijl (voorzitter) 

Notulist: mw. Y.C. Koopen   
      
  

 

1. Opening en vaststellen agenda  

De voorzitter heet de aanwezigen welkom Aan de agenda wordt het voorstel frictie- en 

desintegratiekosten toegevoegd als punt 10 (reservering nagekomen agendapunten). De agenda 

wordt vastgesteld. De heer Veger wordt vervangen door de heer Dellemijn, de heer Stroomer is 

afwezig.  

                                                                          

2. Verslag vergadering d.d. 3 juli 2013 

Het verslag van 3 juli 2013 wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

3. Ter kennisneming:  

a. Vastgestelde verslagen dagelijks bestuur d.d. 12 juni, 18 september 2013  

b. Halfjaarcijfers 1e helft 2013  

c. Stand van zaken extra contactmoment adolescenten  

Naar aanleiding van het verslag van het DB van 18 september informeert mevrouw Schrijver 

naar de uitkomsten van het rapport over samenwerking GGD en DNODoen. De heer Plug 

antwoordt dat de conclusie was, dat een fusie geen meerwaarde heeft voor beide organisaties, 

maar dat wel meer ingezet kan worden op verdere samenwerking. De centrumgemeenten gaan 

hier verder aan werken. De stukken worden voor het overige voor kennisgeving aangenomen.  

 

4. Mededelingen directeur en portefeuillehouders 

De directeur heeft een aantal mededelingen:  

a. Helaas is in november voor de tweede maal dit jaar een medewerkster in actieve dienst 

overleden.  

b. Onderzoek inspectie achterstandswijken 
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De inspectie gezondheidszorg heeft onderzoek gedaan naar de samenwerking van 

gezondheidsdiensten in achterstandswijken. In onze regio waren wijken in Alkmaar en Hoorn 

betrokken in het onderzoek. De inspectie is nog niet erg tevreden en zal eind 2014 

vervolgonderzoek doen. De GGD wordt door de inspectie gezien als 1 van de participanten. 

c. Benchmark 

Zoals bekend wordt er landelijk door GGD Nederland gewerkt aan een nieuwe benchmark voor 

alle GGD organisaties in Nederland. De proefversie is inmiddels opgeleverd, die blijkt nog wel 

wat kinderziektes te bevatten. Via de lijn van de directie en het dagelijks bestuur wordt 

aangedrongen op snelle verbetering van het instrument. 

d. Versobering arbeidsvoorwaarden 

Met de vakbonden is overeenstemming bereikt over versobering van de secundaire 

arbeidsvoorwaarden, o.a. reiskosten, vervallen aanloop/uitloopschaal, vervallen 2 verlofdagen. 

Het personeel heeft hier in de ledenraadplegingen mee ingestemd.  

e. Hervorming spoedeisende zorg 

De zorgverzekeraars hebben aangegeven ingrijpende hervormingen te willen doorvoeren in de 

organisatie van de spoedeisende zorg. Het gaat dan vooral om afspraken tussen 

zorgverzekeraars en ziekenhuizen over welke functies in de spoedeisende zorg door welke 

ziekenhuizen worden uitgevoerd. Mogelijk treden hier effecten op die van belang zijn voor de 

publieke gezondheid. Gemeenten worden hierover niet actief geconsulteerd door de 

zorgverzekeraars. 

f. Fusie GGD Nederland en GHOR Nederland 

GGD Nederland fuseert per 1 januari met GHOR Nederland. Het bestuur waar de heer Plug nu 

deel van uitmaakt verdwijnt in huidige vorm, er wordt een klein presidium gevormd. De heer 

Plug heeft aangegeven daar geen deel van uit te willen maken, maar wil wel graag de 

portefeuille jeugd blijven behartigen. De algemene ledenvergadering besluit hierover.  

g. Jeugdgezondheidszorg 

De zorgverzekeraars hebben ingestemd met een algemene erkenning voor jeugdartsen om 

door te verwijzen naar medisch specialisten per 1 januari 2014. Zoals bekend wordt de 

jeugdarts ook in de nieuwe jeugdwet als verwijzer opgenomen. Hiermee kan het komende jaar 

al ervaring worden opgedaan.  

 

Mevrouw Deutekom merkt op dat zij bewondering heeft voor het personeel van de GGD dat 

heeft ingestemd met versobering van de arbeidsvoorwaarden. Zij stelt voor dat de directeur 

dit overbrengt op het personeel. Dit wordt breed gedeeld door het AB.  

 

5. Stand van zaken huisvesting  

De voorzitter meldt dat op grond van de halfjaarcijfers dat de prognose van de financiële 

situatie eind 2014 positief kan worden afgerond , maar het DB wel conform de opdracht 

doorgaat met ombuigingen o.a. op het gebied van huisvesting (20% kostenbesparing ten 

opzichte van niveau 2011). Het DB heeft hiertoe het mandaat van het AB gekregen. Dit 

agendapunt is bedoeld om de AB leden te informeren. Hij geeft het woord aan mevrouw 

Deutekom.  

Mevrouw Deutekom licht toe dat toen de Nationale Politie is afgehaakt Veiligheidsregio en GGD 

samen verder zijn gegaan. Er was zo’n 5500 m2 BVO nodig, alleen in Alkmaar bleek dit volume 

beschikbaar. Aanvankelijk waren er 4 aanbieders maar door verdieping van de zoekopdracht 

bleven er 3 aanbieders over, waarbij de Rabobank als beste uit de bus kwam.  
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Het Algemeen Bestuur neemt  met instemming kennis van  het door het DB bereikte 

onderhandelingsresultaat om samen met de Veiligheidsregio NHN met de Rabobank een 

huurovereenkomst af te sluiten. De keuze om dit voor 15 jaar te doen heeft te maken met de 

investeringen die Rabobank moet doen. Daar staat tegenover dat Rabobank de architectkosten 

voor zijn rekening neemt. Het AB van de Veiligheidsregio heeft 22 november ingestemd met 

het voorstel. De besparing loopt op tot 26% vanaf 2018 indien het huurcontract van het pand 

Maelsonstraat/Hoorn afloopt. Daar zijn de besparingen die op bedrijfsvoering gehaald kunnen 

worden nog niet bij gerekend.  

De heer Bijman merkt op dat hij het een zeer goed resultaat vindt, maar hij wel graag de 

stukken eerder had  gekregen. Het AB van de Veiligheidsregio had de stukken een week 

eerder.  

De heer Mesu complimenteert de stuurgroep met het bereikte resultaat.  

De voorzitter concludeert dat het Algemeen Bestuur zicht kan vinden in het door het DB 

bereikte onderhandelingsresultaat om samen met de Veiligheidsregio NHN met de Rabobank 

een huurovereenkomst af te sluiten 

 

6. Voorstel Organisatieverordening GGD Hollands Noorden 2013  

Het Algemeen Bestuur besluit om:  

1. Organisatieverordening GGD Hollands Noorden 2013 vast te stellen  

2. de vigerende Organisatieverordening en de Instructie secretaris in te trekken 

 

7. Financiering 0-4 jarigen JGZ 

De voorzitter geeft aan dat er een advies van de financiële klankbordgroep ligt met 3 

beslispunten.  

De heer Van Dijk geeft aan dat in februari dit jaar besloten is om optie 1 uit te werken, maar 

dat de financiële klankbordgroep optie 3 heeft uitgewerkt.  

Mevrouw Groot geeft aan dat zij akkoord is met het voorstel, maar zich wel afvraagt welke 

indexering voor de diverse gemeenschappelijke regelingen geldt, regionaal of bovenregionaal.  

De heer Bijman merkt op dat ongeacht het aantal kinderen, het bedrag hetzelfde blijft. Het is 

hem onvoldoende duidelijk hoe een en ander berekend is.  

De heer Meijer sluit zich graag aan bij de kritiek van de heer Van Dijk. Zijn gemeente heeft 

tegen de begroting 2013 gestemd.  

De heer Mesu geeft aan door van 0-19 jarigen uit te gaan er voor zijn gemeente een fors 

nadeel ontstaat. Hij pleit er voor om het aantal 0-4 jarigen als uitgangspunt te nemen.  

Ook de heer Dellemijn geeft aan dat Heiloo hier niet mee kan instemmen. Er zijn significante 

verschillen, het aantal 0-4 jarigen als uitgangspunt is ook wat hij voorstelt.  

Mevrouw Deutekom geeft aan dat de doeluitkering berekend is op het aantal 0-19 jarigen. De 

berekening is gedaan op het aantal 0-19 jarigen van het jaar ervoor, dat sluit aan bij de 

landelijke berekening.  

De heer Kuipers geeft aan dat er uitleg over de berekening wenselijk is. In verstedelijkt gebied 

is de verhouding 0-4 jarigen mogelijk groter.  

De voorzitter denkt dat het voorstel van de klankbordgroep helder is, maar stelt voor kort te 

schorsen voor overleg met het DB.  

Na de schorsing geeft de voorzitter het woord aan de heer Plug voor een technische uitleg. Bij 

de overname van de 0-4 jarigen JGZ werden afspraken gemaakt over financiering, waarbij de 

JGZ doeluitkering (BDU) werd doorgesluisd naar de GGD. Nu het bedrag in de algemene 

uitkering van het gemeentefonds is opgenomen, is de keuze gemaakt om hierbij aan te sluiten. 

Veruit de belangrijkste maatstaf voor het bepalen van de omvang van de bijdrage is het aantal 

0-19 jarigen in een gemeente, is gekozen dit als maatstaf te hanteren voor de berekening van 

de bijdrage. Er kleven praktische bezwaren aan het eerdere besluit om aan te haken bij de 
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gegevens uit de verschillende circulaires, die steeds wisselende bijdragen bevatten en 

gedurende het jaar leiden tot steeds aanpassen van de begroting. Om die reden is de financiële 

klankbordgroep gevraagd een alternatief te formuleren. Iedere nieuwe berekening van de 

verdeling leidt tot voor- en nadelen, maar berekening op basis van het aantal 0-4 jarigen leidt 

tot aanzienlijk grotere verschillen dan berekening op basis van de nu gehanteerde maatstaf 0-

19 jarigen.  

De heer Mesu constateert dat het DB een andere opdracht heeft uitgevoerd, dan het AB heeft 

gesteld. Hij is van mening dat het AB op de hoogte gebracht had moeten worden hiervan.  

Onderzoek voor zijn gemeente laat zien dat Bergen 27% duurder uit is. Het extra 

contactmoment is naar zijn oordeel niet correct om hier bij te betrekken. De heer Mesu stelt 

voor dat het DB het voorstel terugtrekt.  

Mevrouw Turnhout is van mening dat het voorstel transparant is, berekening alleen op basis 

van het aantal 0-4 jarigen is geen goede basis, omdat dit geen rekening houdt met factoren 

die in het gemeentefonds voor de 0-19 jarigen wel zijn meegewogen.  

De heer Meijer geeft aan dat in de discussie allerlei bedragen circuleren. Hij is het eens met de 

heer Mesu dat de procedure niet juist is verlopen in het informeren van het AB. Het nadeel voor 

Castricum is 16.000 euro. Hij vindt dat het DB de opdracht naast zich neer heeft gelegd.  

De voorzitter geeft aan dat aangesloten is bij de systematiek van 0-19 jarigen omdat dit 

logischer en meer objectief is, zoals ook bij het extra contactmoment. De voorzitter geeft aan 

dat de opdracht was om een voorstel op te stellen over de financiering van de JGZ 0-4 jarigen 

met ingang van 2014. Hij vindt het vervelend dat het beeld is ontstaan dat de opdracht 

veranderd is, maar het DB heeft naar beste eer en geweten een voorstel opgesteld dat werkbaar 

en transparant is. Naar zijn idee levert uitstel van de beslissing niet veel op, het DB staat 

inhoudelijk achter het voorstel.  

De heer Kuipers is van mening dat de onduidelijkheden wel weggenomen dienen te worden.  

De heer Te Grotenhuis is van mening dat er een ordentelijk voorstel ligt, hij vraagt zich af wat 

de heer Meijer nodig heeft om wel overtuigd te raken.  

De heer Mesu vindt het een slechte zaak dat het AB niet geïnformeerd is over de nadere 

uitwerking.  

De heer De Baat geeft aan dat het met beleving en teleurstelling te maken heeft. Hij onderkent 

dat het AB mogelijk eerder geïnformeerd had moeten worden. Dat neemt niet weg dat welk 

voorstel ook uitgewerkt zou worden er altijd voor- en nadeelgemeenten zijn.  

De heer Dellemijn vreest dat indien dit voorstel doorgaat, de gemeente Heiloo moet korten op 

de uitgaven van de GGD door minder diensten af te nemen.  

De heer Klukhuhn geeft aan dat de begroting 2014 al is vastgesteld. Met dit voorstel zal hij 

terug moeten naar de raad voor een begrotingswijziging.  

Mevrouw Huisman informeert of de financiële klankbordgroep daar rekening mee gehouden 

heeft.  

De heer Kwint geeft aan dat de doeluitkering van het rijk te laag blijkt.  

De heer Plug wil wel nuanceren dat de GGD over 2 jaar pas op het niveau zit dat de voormalige  

GGD’-en in 2007 hadden. Nogmaals benadrukt hij dat alleen rekenen met de 0-4 jarigen geen 

goede vergelijking is, omdat het extra contactmoment en de indicatoren niet mee genomen 

zijn.  

De heer Van Dijk geeft aan dat hij terug moet naar de raad, er wordt met argusogen naar de 

GR-en gekeken. Hij zal dan ook tegen het voorstel stemmen.  

De voorzitter stelt nog een korte schorsing voor.  

Na de schorsing geeft de voorzitter aan dat de procedure anders had gemoeten. Inhoudelijk 

staat het DB nog steeds achter het voorstel. Het DB beseft dat invoering van deze financiering 

lopende het begrotingsjaar lastig is. Het DB stelt daarom voor om het AB voor te stellen om het 

voorstel te amenderen in die zin dat de financiering zoals voorgesteld, in gaat vanaf 2015. De 

bijdrage voor 2014 blijft daarmee zoals deze is opgenomen in de begroting 2014. De 
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voorzitter brengt het voorstel in stemming. De gemeenten Bergen, Castricum, Heiloo, Hollands 

Kroon en Graft-De Rijp stemmen tegen het voorstel.  

Het Algemeen Bestuur besluit met inachtneming van dit gewijzigde voorstel om:   

1. Vanaf 2015 de bijdrage voor de 0-4 jarigenzorg vermeerderd met de middelen voor het 

extra contactmoment adolescenten te bepalen op basis van het aantal 0-19 jarigen van het 

jaar ervoor; 

2. De basis voor het bedrag per 0-19 jarige in 2015 gelijk te laten zijn aan het bedrag dat in 

de begroting 2014 is opgenomen en dit met de reguliere indexering door te rekenen; 

3. De bijdrage zoals deze in de begroting 2013 is opgenomen, aan te houden voor het 

lopende begrotingsjaar 2013. 

 

8. Terugblik Themadag AB 25 september  

Het verslag van het ochtenddeel wordt voor kennisgeving aangenomen. Het verslag van het 

middagdeel volgt.  

Mevrouw Groot vond het een geslaagde en informatieve dag.  

De heer De Baat brengt graag JOGG nog onder de aandacht, het wordt aantrekkelijker indien 

meer gemeenten hierbij aansluiten. Hij stelt voor elkaar hier wel over te informeren.  

 

9. Vergaderschema Algemeen Bestuur 2014  

Het vergaderschema van het AB 2014 wordt vastgesteld.  

 

10. Reservering nagekomen agendapunten: Voorstel Frictie- en desintegratie-kosten bij 

beëindigen of vermindering van aanvullende taken 

De voorzitter stelt het nagekomen punt aan de orde.  Een aantal gemeenten geeft aan dat dit 

voorstel niet in het college besproken is. De voorzitter constateert dat het feit dat er afspraken 

gemaakt moeten worden over frictiekosten niet bestreden wordt en het AB de urgentie ziet.  

Het Algemeen Bestuur besluit om dit punt door te schuiven naar de volgende vergadering 

 
11. Presentatie Gezondheidsmonitor 2012 door Mandy van den Brink, epidemioloog  

 Mandy van den Brink geeft een presentatie over de Gezondheidsmonitor 2012, waarbij zij 

vooral ingaat op wat opvalt in Noord-Holland Noord. De presentatie en vragenset worden aan 

de leden toegezonden. 

De heer De Baat vraagt wanneer er sprake is van een significant verschil. Dat hangt af van het 

soort vraag maar over het algemeen is dat bij afwijkingen van 3 à 4 %.  

De heer Blonk vraagt zich af of vragen als “bent u eenzaam” wel helder genoeg zijn om  hieruit 

conclusies te trekken. Mandy van den Brink legt uit, dat conclusies ten aanzien van een 

onderwerp als eenzaamheid getrokken worden op een set van wel 11 vragen. Het gaat 

bovendien om beleving die mensen zelf aangeven.  

Mevrouw Huisman denkt dat er meer informatie nodig is als je dergelijke zaken wilt 

aanpakken. Mevrouw Van den Brink geeft aan dat de vragen landelijk zijn vastgesteld. Voor 

sommige onderwerpen moet een nadere analyse gemaakt worden en bijvoorbeeld ook 

gekoppeld moet worden aan andere informatie (bijvoorbeeld bewegen). Dit kan heel goed 

samen met gemeenten verder worden uitgediept door de epidemiologen.  

De heer De Baat merkt op dat gedachten aan zelfdoding in Alkmaar significant hoger zijn dan 

in de rest van de regio. Dit komt redelijk overeen met de landelijke cijfers over gebruik GGZ en 

antidepressiva, zo merkt de heer Plug op. De heer De Baat vraagt of er ook vergelijkingen met 

andere Europese landen. Dit is niet het geval.  
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De heer Kwint heeft moeite met de formulering: 34% is ontevreden over voorzieningen voor 

jongeren, dat betekent dat 65% tevreden is. Ook heeft hij het idee dat de rapporten eerder bij 

de pers lagen. Dit is niet het geval. Half oktober hebben alle gemeenten de digitale rapporten 

ontvangen, op 4 november is een persbericht uitgegaan. De papieren rapporten zijn half 

november verzonden.  

De heer Plug pleit er wel voor om de onderzoekers in hun waarde te laten. Onderzoek is 

bedoeld om beleidsinformatie te krijgen en vraagstukken te agenderen.  

De voorzitter concludeert dat er veel in de rapportages staat en dat ze voor veel te gebruiken 

zijn. Indien er behoefte is aan nadere toelichting voor raden, dan kan de afdeling 

epidemiologie benaderd worden.  

 

12. Rondvraag en Sluiting  

Mevrouw Turnhout vraagt aandacht voor het gedwongen kader jeugdzorg. Vanuit wethouders 

is hier al een hele slag in gemaakt. Vanuit de burgemeesters wordt hier nu een aparte 

stuurgroep voor opgericht. Voorkomen moet worden dat processen elkaar gaan tegenwerken. 

De heer Kwint onderschrijft dit, er moet geen werk dubbel gedaan worden, maar integraal 

gekeken worden.  

De heer De Baat vindt het goed dat dit aan de orde komt.  

De heer Bijman vraagt naar Bureau Halt. De heer Kwint zegt dat dit in commissie 

Jeugd&Sociale Veiligheid aan de orde komt. Alle gemeenten gaan nog één jaar door met 

preventieve en repressieve taken. Het komende jaar wordt gekeken naar het preventieve 

aanbod.  

Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter de vergadering.  
 
 
 

Aldus ongewijzigd / gewijzigd vastgesteld d.d.  
 

 


